



Open Class
for Refugees
2017/18

OPEN CLASS

„Open Class for Refugees“ ist eine Initiative der Fachhochschule Kärnten, die Asylsuchenden und anerkannten Flüchtlingen Zugang zu Bildung bietet und die Entwicklung von Zukunftsperspektiven ermöglicht. Mit Open Class for Refugees wurde ein Modellprojekt gestartet, welches den Besuch einzelner Kurse für ausgewählte GasthörerInnen im Rahmen der verfügbaren Plätze ermöglicht. Außerdem stehen wir bei der Studienauswahl beratend zur Seite.

Vorteile für Asylwerbende und Flüchtlinge:

- Bildung als eine sinnvolle und engagierte Alltagsgestaltung
- Besuchen Sie Kurse, die Ihnen bei einem Regelstudium angerechnet werden
- Sie erhalten eine Bestätigung über Ihren Kursbesuch
- Nutzen Sie die Möglichkeit, andere Studierende kennenzulernen, Sprachkenntnisse zu verbessern und Nützliches über das Leben in Österreich zu erfahren

Es steht eine Auswahl an Kursen zur Verfügung, die für Flüchtlinge geöffnet werden. Bei den angebotenen Kursen handelt es sich um Bachelor- und Masterkurse. Für Bachelorkurse ist Maturaniveau Voraussetzung, für Masterkurse der Abschluss eines einschlägigen Bachelorstudiums. Die genannten Kurse finden entweder in Deutsch oder in Englisch statt. Die fachlichen und sprachlichen Voraussetzungen sind in einem Aufnahmegespräch nachzuweisen.

Infos zu den Angeboten unter www.fh-kaernten.at/ocfr
oder Kontakt über das Studieninfocenter:
sic@fh-kaernten.at, Tel. 05/90500-7700

INFOTAG AN JEDEM
FH KÄRNTEN CAMPUS

19.09.2017
9-12 UHR

FOR REFUGEES

„Open Class for Refugees“ is an initiative started by Carinthia University of Applied Sciences (CUAS) to provide asylum seekers and recognized refugees with access to education and help them improve their future prospects. Open Class for Refugees was started as a pilot project offering the possibility for accepted guest students to attend individual courses where places are still available. We also provide support and advice to candidates to help them select a particular field of studies for candidates.

Advantages for asylum seekers and refugees:

- Education as a meaningful and committed part of daily life
- Attend courses that you can have accredited as part of a standard degree program
- You will receive confirmation of completion of the course
- Use the possibility to get to know other students, improve your language skills and learn more about everyday life in Austria

There are a number of different bachelor level and master level courses available for refugees. In order to attend the bachelor level courses it is necessary to have completed a secondary school leaving certificate. Masters level courses require previous completion of a bachelor degree in a relevant discipline. The lectures are held either in German or English. Guest students will be required to attend an interview in order to ascertain whether they have the appropriate language and subject-specific competences.

Information is available at www.fh-kaernten.at/ocfr
or please make contact with the Studies Information Centre:
sic@fh-kaernten.at, Tel. 05/90500-7700

INFORMATION DAY
AT ALL CAMPUSES

19.09.2017
9-12



Campus Feldkirchen:

Hauptplatz 12, 9560 Feldkirchen
+43 (0)5 / 90 500-0
feldkirchen@fh-kaernten.at



Campus Klagenfurt:

Primoschgasse 8-10, 9020 Klagenfurt
+43 (0)5 90500-0
klagenfurt@fh-kaernten.at



Campus Villach:

Europastraße 4, 9524 Villach
+43 (0)5 / 90500-0
villach@fh-kaernten.at



Campus Spittal:

Villacher Straße 1, 9800 Spittal
+43 (0)5 / 90500-0
spittal@fh-kaernten.at

